
A Magyar Szocialista Párt elnökének írt nyílt levelem, valamint az azt követően erre a honlapra felkerült 

írások és dokumentumok korlátlanul idézhetők és ismertethetők, de csak és kizárólag olyan 

összefüggésben, amelyből egyértelműen kiderül a magyar szocialista mozgalom megújulására, az MSZP 

megerősödésére, valamint tágabb értelemben a progresszív, demokratikus mozgalmak politikai sikerére 

irányuló szándékom. Lázár András 

 

2. rész – A szocialisták nehéz éve: 2009 

2009 tavaszán két Kongresszust is tartott a Magyar Szocialista Párt. Korábban Gyurcsány Ferenc pártelnök-miniszterelnökként 
hősies küzdelmet vívott a pénzügyi-gazdasági világválság magyarországi hatásainak csökkentéséért. Az Orbán Viktor által 
vezetett jobboldali ellenzék, a nemzet, az ország érdekét figyelmen kívül hagyva a saját politikai térnyerésére használta ki a 
kormányzati válságkezelésből adódó helyzetet, s a már három éve folyó „karakter-gyilkosság” beért: Gyurcsány a pártelnöki és 
miniszterelnöki funkciójáról is lemondott.  

Bajnai Gordon miniszterelnökként új lendületet adott a kormányzati válságkezelésnek, Lendvai Ildikó új pártelnökként 
megpróbálta rendezni a sorokat. Az MSZP népszerűsége mélyponton volt, a pártban is elbizonytalanodás volt a jellemző. Amikor 
túljutottunk a fájdalmas személyi kérdéseken, és megerősödött az a szándék, hogy új lendületet kell adni az MSZP-nek a 2010-
ben esedékes választásokra való felkészüléshez, egy sokak számára váratlan, új elem merült fel. 

Az MSZP július 4-re is Kongresszust szervezett, ha jól emlékszem, alapvetően koncepcionális politikai kérdésekről. A felkészülés 
során azonban felmerült egy új elem: az MSZP Budapesti Területi Szervezete úgymond, „az MSZP-ben kialakult helyzet, valamint 
a választók előtti bizalom és hitelesség erősítésére” bizalmatlansági indítványt kezdeményezett a párt Országos Elnöksége ellen! 
A felvetés is teljesen érthetetlen volt: éppen túl voltunk Gyurcsány Ferenc lemondásán, mindenki a sorok rendezését tartotta a 
legfontosabbnak, Lendvai Ildikó, ha meg nem is tudta váltani/változtatni a pártot, de tudta kezelni a csöppet sem könnyű 
helyzetet az MSZP-n belül és a parlamenti frakcióban is. Miért kellene újabb „bizalmi” motivációkkal terhelt rendkívüli 
megmérettetést kezdeményezni? (A Kongresszus végül pártszavazást rendelt el, ami, szerencsére, elutasította a budapestiek 
dilettáns és öncélú javaslatát.) 

Akkor még nem tűnt fel, hogy a kezdeményező budapesti szervezet már túl van egy fontos fázison: 2009 májusában (csaknem 
egy évvel a választások előtt!) már elfogadták a 2010. tavaszán esedékes országgyűlési választások területi listáját! Listavezető, 
mint mindig, a párt elnöke, viszont közvetlenül utána a budapesti szervezet nagyágyúi: Burány Sándor elnök, Hagyó Mikós, 
Horváth Csaba, Molnár Zsolt, stb. Ez korábban nem így volt, a pártelnök után más, országos MSZP-politikusok és jeles közéleti, 
emblematikus személyiségek szerepeltek a fővárosi lista élén, – akik aztán rendszerint megnyerték az egyéni képviselői 
körzeteiket, s a listán hátrébb lévők előre léphettek. A Budapesti MSZP 2009. májusi döntése szakított ezzel a gyakorlattal, – 
igaz, ez akkor nem keltett különösebb figyelmet.   

2009 nyarán volt még valami: Hagyó Miklós MSZP-s főpolgármester-helyettes nevét kezdték országosan is megismerni. Már 
ismert volt a 100-milliós végkielégítés a BKV-nál, fő- és alvezér-cserék voltak a fővárosi önkormányzat cégeinél, és mindegyik 
ügyben közvetve, vagy közvetlenül megjelent Hagyó neve is.  

Parlamenti képviselőként személyen is ismerhettem volna, hiszen Veres János politikai tanácsadójaként ott ültem az 
MSZP parlamenti frakciójának ülésein. Ezeken Hagyó nagyon ritkán vett részt, akkor is úgy vonult be, – rendszerint már 
az ülés közepén –, mint egy fővezér, s – Burány budapesti pártelnököt kivéve – a többi fővárosi káder sleppként vonult 
utána. Egyetlen felszólalására emlékszem. A válság legnagyobb hullámát éltük át, a 2009. évi költségvetést tárgyalta a 
Parlament. Hagyó az egyik utolsó frakcióülés végén, amikor már sokan el is mentek, de a budapesti képviselők feltűnően 
ott maradtak, egy 50 milliárdos váratlan módosítást kezdeményezett a BKV javára. Teljesen nyilvánvaló volt, hogy ez 
felborította volna az iszonyú nehézségek közepette összeállított költségvetést. Veres János gyors és hatékony 
reagálásán, meg a történetesen még az ülés végén is többségben lévő vidéki képviselők józanságán múlt, hogy Hagyóék 
nem tudták házon (frakción) belül megpuccsolni a 2009. évi válságköltségvetést. De ennek akkor még nem 
tulajdonítottam különösebb politikai jelentőséget. 

Az MSZP készült a júliusi Kongresszusra, s ennek keretében az Országos Választmány egyik bizottsága, amelynek már sok év óta 
meghívott, külső tagja voltam egy megbeszélést tartott. Június 7.-én volt a választás az Európai Parlament képviselőire, amely az 
MSZP számára lesújtó eredmény hozott, s az ülés témája az eredmény értékelése – lett volna. Ám a meghívott, Kéri László, 
egészen elkanyarodott a napirendtől. Csak kapkodtam a fejem, amikor előadta, hogy Hagyó Miklós milyen szervezetet, milyen 
személyes hálózatot épít az MSZP szervezete fölé vagy helyére. „Nem veszitek észre, hogy mi történik körülöttetek?” – kérdezte 
familiáris formában a jelenlévőktől. Döbbenten hallgattam: a párton kívüli, de jól tájékozódó politológus sokkal többet tud az 
MSZP belső viszonyairól, mint én? 

Innen számítható az eszmélésem: ettől kezdve kezdett el foglalkoztatni, hogy van egy csapat Budapesten, egy klikk, amely saját 
ambícióját és személyes érdekeit képviseli a fővárosi MSZP-ben.  

Minden, ami ezt követően történt, amiről ezt követően közvetlenül tudomást szereztem, vagy akár a sajtóból értesültem, ezt 
támasztotta alá. De az, hogy ez egy egységesen működő, megtervezett és megszervezett rendszer, csak később vált 
egyértelművé. 
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Mindenesetre elkezdtem magam is tájékozódni. Hogy végül mire jutottam, azt egy későbbi publicisztikai írásomban már 
összefoglaltam, lesz még róla szó. De kezdett megvilágosodni, hogy miért fogadták el a 2010. évi választás területi MSZP-listáját 
már 2009. májusában.  

A rendelkezésre álló ismeretek, no meg a „168 órá”-ban megjelent friss elemzés (http://www.168ora.hu/itthon/mit-tud-hagyo-
miklos-44030.html) birtokában 2009. szeptember 29.-én a Budapesti Központi Pártszervezet taggyűlésén egy szokatlan 
javaslattal álltam elő: egy Felhívás elfogadását kezdeményeztem, amelyet vita és némi szövegszerű pontosítás után, - és nem 
mellesleg: Havas Szófia ellenvéleménye és minden elképzelhető érvet és trükköt bevető ellenállása ellenére – a taggyűlés 
megszavazott. Havas, látva a nyilvánvaló vereségét, még a szavazás előtt elrohant, és átadta az elnöklést a pártszervezet 
alelnökének, – Marsovszky Balázsnak.    

Marosvszky Balázs a Budapesti Központi Pártszervezetben már hosszú évek óta alelnök volt az elnöklő Havas Szófia mellett. 
Tehetséges, megbízható, elkötelezett fiatal szocialistának tartottam. Nagy kár, hogy a neve az un. Zuschlag-ügyben vált 
ismertté. Amikor gyanúsított lett, maga mondott le, hogy ne legyen terhére az MSZP-nek. Ám a taggyűlésekre eljárt, leült 
hátul, segített, amiben tudott. Mindannyian bíztunk benne, hogy a vád megdől, és ártatlannak bizonyul, - bár az eljárás 
állásáról és eseményeiről csak a sajtóból kaptunk (időnként eléggé vitatató hitelességű) információkat. Havas mindenáron 
maga mellett akarta tartani, s jóval később, - ekkor már Marsovszky nem gyanúsított, hanem vádlott volt, - még azt is elérte, 
hogy a taggyűlésen, többünk kemény ellenállása ellenére, ismét megválasztották a Budapesti Központi Pártszervezet 
alelnökének.  

Meggyőződésem, hogy Balázs naívan keveredett bele abba a bűnügybe. Amikor határozottan elleneztem, hogy már 
vádlottként, egy közvádas bűnügy hatodrendű szereplőjeként újraválasszuk, akkor magam fogalmaztam úgy, hogy az ügynek 
lehet olyan olvasata is, hogy Balázs nem bűnös, hanem áldozat. De ez nem változtat azon, hogy iszonyú politikai 
felelőtlenség, s nem utolsó sorban a párt Alapszabályában rögzített közéleti tisztaság követelményének negligálása, hogy egy 
közvádas bűncselekménnyel bíróság előtt álló személyt egy kerületi jogosítványokkal rendelkező budapesti pártszervezet 
alelnökének válasszunk meg! De ez sokkal később volt.  

A MSZP Budapesti Központi Pártszervezete 2009. szeptember 29.-i ülésén, vita után, végül a következő felhívást fogadta el: 

Felhívás 

az MSZP budapesti pártszervezeteihez és a budapesti szocialistákhoz  

 Mi, az MSZP Budapesti Központi Pártszervezetének tagjai, pártszervezetünk taggyűlésén megvitattuk a Fővárosi 
Önkormányzat által működtetett és felügyelt szolgáltató vállalatok, elsősorban a Budapesti Közlekedési Vállalat gazdálkodásának 
súlyos anomáliáiról ismertté vált tényeket.   

 Már eddigi, nem teljeskörű ismereteink alapján is le lehet vonni azt a következtetést, hogy azok közül, akik a Magyar 
Szocialista Párt színeiben és megbízásából, a mi kezdeményezésünkre és a baloldali választók szavazataival a Fővárosi 
Önkormányzat felelős, meghatározó pozícióiba jutottak, - és nem mellesleg egyúttal képviselői a Magyar Országgyűlésnek is -, 
többen nem tudtak a szocialisták által vállalt és minden magyar választópolgár által joggal elvárható gondossággal megfelelni 
választott tisztségüknek.  Nem vitatható, hogy a kialakult helyzet politikai következményei árnyékot vetnek a Magyar Szocialista 
Pártra, - függetlenül attól, hogy ezen párttársaink bárminemű jogi felelőssége fennáll-e vagy sem. A helyzet súlyosságát jelzi, 
hogy a fővárosi események az egész országban ellenérzést váltottak ki mindannyiunkkal, azaz magyar szocialistákkal szemben.   

Meggyőződésünk, hogy a politikai felelősség megállapításához már eddigi ismereteink is elegendőek. A Magyar 
Szocialista Párt társadalmi elfogadottságát csak akkor tudjuk növelni, ha az általunk delegált képviselők és tisztségviselők 
szakmai, etikai és politikai felelősségét magunk kérjük számon. Elfogadhatatlan és vállalhatatlan, hogy ezek az alkalmatlannak 
bizonyult párttársaink ismét jelöltek legyenek, sőt, biztos befutó listás helyen szerepeljenek a néhány hónap múlva esedékes 
országgyűlési választások során, vagy azt követően az önkormányzati választások jelöltjeiként.  

A Budapesti Központi Pártszervezet tagjaiként egyértelmű meggyőződésünk, hogy az MSZP mind a parlamenti, mind 
pedig az önkormányzati választásokon csak akkor lehet sikeres, ha minden tekintetben felkészült, szigorú etikai normákat 
képviselő és számon kérhető felelősséget vállaló jelölteket állítunk az egyéni körzetekben és a területi listákon egyaránt. 

Ezért kezdeményezzük, hogy a Magyar Szocialista Párt budapesti tagjai ismételten tekintsék át a 2010. évi országgyűlési 
választásokra már egyszer jóváhagyott budapesti jelölteket, és a Fővárosi Önkormányzat gazdasági társaságainál történtekért 
politikai felelősséggel tartozók helyett etikailag kifogástalan, szakmai és politikai felelősség vállalására alkalmas, az MSZP helyi és 
országos képviseletére valóban méltó jelölteket állítsanak.  

Kérjük az MSZP budapesti tagjait, hogy csatlakozzanak felhívásunkhoz, és támogassák az MSZP budapesti 
jelöltállításának megismétlését.  

Budapest, 2009. szeptember 29. 

     Magyar Szocialista Párt 
    Budapesti Központi Pártszervezete 
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Ma már bizonyára naívnak tűnök, de bevallom, bíztam abban, hogy a kerületi MSZP-szerveztekben van annyi bölcsesség, hogy 
felismerik: a megelőző hónapokban annyi botrányos ügy vált ismerté a fővárosi önkormányzat környékén, hogy a teljesen 
indokolatlanul már májusban elfogadott területi választási listán – büntetőjogi felelősségüktől függetlenül – hátrébb kellene 
léptetni azokat, akik funkcióban voltak, s így a történtekért politikai felelősséggel mindenképpen tartoznak az MSZP-nek és a 
választóknak. 

De nem így történt. Nemcsak hogy nem léptek vissza, hanem, kis idő múltán, többek között ez a Felhívás szolgált alapul arra, 
hogy pártfegyelmi eljárást indítsanak ellenem! Egy koncepciós, manipulatív, tisztességtelen eljárást. De erről majd később. 

A Budapesti Központi Pártszervezet felhívását a kerületi szervezetek megkapták ugyan, de a budapesti vezetés gyorsan reagált. 
Egy héten belül összehívták a budapesti Párttanácsot, amely elutasította kezdeményezést. Azt csak később tudtam meg, hogy 
volt, akit megfenyegettek, és volt olyan, aki nem ment el, mert nem mert a lelkiismerete szerint szavazni… Sokat elárul ez is a 
budapesti MSZP belső viszonyairól! 

Közben, anélkül, hogy különös információgyűjtésbe kezdtem volna, egyre többen kerestek meg, hívtak fel, mondták el ennek 
meg annak a kerületnek az ügyeit. 2009. október 10.-én kemény lépésre szántam el magam: az MSZP egyik meghatározó 
platformja, amely, teljes joggal, a párt baloldali lelkiismeretének vallotta magát, országos gyűlést tartott. A platformnak alapító 
tagja voltam, felszólalásra jelentkeztem, de jeleztem, hogy túl fogom lépni a szabott időt. Felkészültem, és leírtam, amit mondani 
fogok. Felindulásomat fokozta, hogy a Népszava, ki tudja, milyen hírforrásra támaszkodva, a Budapesti Párttanács elutasító 
döntéséről így tudósított: Elmaradt a puccs a fővárosi MSZP-ben. 

2009. október 10. Felszólalás az MSZP Baloldali Tömörülés platformjának országos (zárt) ülésén. 

Olvasom a szerdai Népszavában, hogy elmaradt a puccs a fővárosi MSZP-ben. Így hát hadd adjam a felszólalásomnak azt 
a címet, hogy  

Egy puccsista vallomása, 

avagy hogyan működik a budapesti MSZP? 

Már korábban is kaptam jelzéseket, hogy a kerületi szervezetekben rejtélyes, új emberek tűnnek fel és azonnal 
pozíciókat is szereznek. Aztán Kéri László politológus az Országos Választmány egyik bizottságának ülésén, - meghívottként -, 
számomra is meglepően, de eléggé egyértelműen írta le, hogy hogyan veszi át Budapesten a hatalmat egy érdekcsoport, 
amelynek (vezére?  keresztapja?) Hagyó Miklós. Már ő is jelezte, hogy a területi szervek, azaz a Budapesti Párttanács is tele van 
az általa irányított csoport mamelukjaival. Mint az a későbbiekből is kiteszik, a politológusnak valószínűleg pontos információi 
lehettek… (Utalok egy később megjelent terjedelmes írásra a 168 órá-ban.) 

De lapozzunk csak vissza egy kicsit a történetben 

A választókörzeti jelölteknél rejtélyes módszerekkel az eddig sikeres képviselőket ismeretlen újak váltották fel.  

Nem lett például jelölt az emblematikus Donáth László, aki evangélikus lelkészként NÉGY egymás követő ciklusban 
szerzett egyéni mandátumot az MSZP-nek.   

Nem lett jelölt Hajdú Lászlót sem, aki szintén NÉGY egymást követő ciklusban szerzett egyéni mandátumot az MSZP-
nek, és emellett még sikeres és népszerű polgármester is a XV. kerületben már 4 ciklusban.  

Ennek az embernek mondta Hagyó Miklós, hogy ő, mármint Hajdú, „hiteltelen ember”. „Miért vagyok én hiteltelen?” – 
kérdezte Hajdú.  

Hagyó elvtárs persze megmondta a tutit:  

„Azért vagy te hiteltelen, Hajdú László, mert te  
 • kiszolgáltad Kádár Jánost is, 
 • kiszolgáltad Horn Gyulát is, 
 • kiszolgáltad Gyurcsány Ferencet is.” 

Egy ilyen szöveg azért nem semmi a Magyar Szocialista Pártban… 

A történetet egyébként magától Hajdú Lászlótól tudom, és fel is hatalmazott rá, hogy ezt itt elmondjam. 

Aztán az történt, hogy rendkívül korán, már május közepén elfogadták a jövő tavasszal esedékes országgyűlési 
választások budapesti listáját. Erre a listára pedig az első helyre a mi drága budapesti elvtársaink feltették a párt elnökét, - talán 
inkább maguk elé tolták, hogy megbújjanak a háta mögött -, majd utána jönnek a budapesti elnökség, és egyúttal a Fővárosi 
Önkormányzat prominensei: Burány, meg Hagyó, meg Steiner, Horváth stb.  

Viszont kihagyták – Lendvai Ildikón kívül - a magyar szocialisták néhány igazi húzónevét.  

Kihagyták Kiss Pétert, aki korábban mindig ott volt a listán. Igaz, ő a mandátumait - már 4 alkalommal is! - egyéniben 
szerezte, nem vigaszágon, mint Hagyó. Nem mellesleg ő a párt egyik alelnöke, kormánytag, azon kívül, hogy a párt egyik 
meghatározó platformjának, a Baloldali Tömörülésnek az elnöke is. 
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De kihagyták Hiller Istvánt is. Ő is húzónév, még az MSZP elnöke is volt egy ideig, ma is elnökségi tag, és szintén tagja a 
szocialista kormánynak. Ja, és ő kétszer nyert egyéni körzetben mandátumot az MSZP-nek… Ő meg a másik meghatározó 
platformnak, a Szociáldemokrata Társulásnak a tagja. 

Szóval a húzónevek kimaradtak, helyettük jöttek Budapest Önkormányzatának „sikeres” prominensei. Jó ez a budapesti 
lista: a fővárosi lakosság politikai szerkezetét ismerve biztos befutó helyek az MSZP színeiben, még kampányolni sem kell.  

Ha már pedig megvan a budapesti lista, (mondom: idén májusban!) akkor ezek a derék, jóravaló elvtársaink 
elérkezettnek látták az időt, hogy támadást intézzenek az MSZP Országos Elnökségének elfoglalásáért.  

Valószínűleg többen is emlékeznek arra, hogy nyáron a budapesti vezérkar mamelukjai, akik a párttanácsot adják, 
elfogadtak egy felhívást. Ebben a június 17-iki felhívásban bizalmi szavazást indítványoztak a párt országos elnöksége ellen. Ezt – 
muszáj ezt külön is megemlítenem – „az MSZP-ben kialakult helyzet, valamint a választók előtti bizalom és hitelesség 
erősítésére” ajánlották megoldásként. Hogy egy soron kívüli, rendkívüli elnökválasztás, vagy a párt érvényes elnökségének rapid 
megbuktatása miért eredményezte volna a választók bizalmának növekedését az MSZP iránt, ezzel a budapesti felhívás 
kezdeményezői adósak maradtak.  

A kérdésben az ezt követő nyári kongresszuson valamiféle kompromisszum jött létre, ennek az eredménye az a 
pártszavazás, amelynek során a párttagok döntő többsége elutasította az Elnök és az elnökség soron kívüli újraválasztását, és a 
jelenlegi Alapszabály rendelkezéseinek fenntartása, és a felmenő rendszerű választás megtartása mellett tett hitet. (Egyébként 
nagyon helyesen.) De térjünk vissza a budapesti jelöltekre. 

Merthogy éppen ők azok az emberek, akik aktívan közreműködtek a fővárosi önkormányzati cégek vezetőinek 
lecserélésében, és betolták oda azokat, akiknek botrányos pénzszórása, a végkielégítések és a haveri szerződések, az elmúlt 
hetekben közismertté váltak. A BKV-s botrányok országosan is több kárt okoztak az MSZP népszerűségének, mint a 13. havi 
nyugdíj kényszerű elvétele. Ha én jól értékelem a helyzetet, meg figyelembe veszem azokat az információimat is, amelyek még 
nem közismertek, akkor még csak jéghegy csúcsát látjuk. 

Most nem megyek bele ebbe, a fővárosi önkormányzat sarának előbb-utóbb úgyis minden részlete kiderül. 

Kb. itt tartottunk, amikor szeptember 29.-én a Budapesti Központi Pártszervezet ülésére – többekkel előzetesen 
egyeztetve – egy Felhívás tervezetét terjesztettem elő. Ebben a Felhívásban, amit most néhány példányban rendelkezésetekre is 
bocsátok, nem volt teljeskörűen mindarról szó, amit nektek most elmondtam. Csak arra koncentráltunk, hogy azok, akik politikai 
felelősséget (nem mást, hanem politikai felelősséget!) kell viseljenek a fővárosi önkormányzati cégek botrányos visszaéléseiért, 
valóban viseljék ennek a következményeit. Idézek: 

„A Budapesti Központi Pártszervezet tagjaiként egyértelmű meggyőződésünk, hogy az MSZP mind a parlamenti, mind 
pedig az önkormányzati választásokon csak akkor lehet sikeres, ha minden tekintetben felkészült, szigorú etikai normákat 
képviselő és számon kérhető felelősséget vállaló jelölteket állítunk az egyéni körzetekben és a területi listákon egyaránt. 

Ezért kezdeményezzük, hogy a Magyar Szocialista Párt budapesti tagjai ismételten tekintsék át a 2010. évi országgyűlési 
választásokra már egyszer jóváhagyott budapesti jelölteket, és a Fővárosi Önkormányzat gazdasági társaságainál történtekért 
politikai felelősséggel tartozók helyett etikailag kifogástalan, szakmai és politikai felelősség vállalására alkalmas, az MSZP helyi 
és országos képviseletére valóban méltó jelölteket állítsanak.” 

Mielőtt azonban ez a felhívás eljutott volna a budapesti párttagokhoz (a franc érti, hogy miért késlekedtek a 
kiküldéssel!!!), szóval az alapszervezet taggyűlését egy héttel követően rendkívüli budapesti párttanácsot hívtak össze. Ezen a 
bensőséges találkozón, ha információim helyesek, feltettek két kérdést:  

(1) Akarjátok, hogy leváltsuk Burány és Hagyó elvtársakat??? Neeem! - volt a megjelentek válasza.  

(2) Akarjátok, hogy újra nyissuk meg a budapesti listáról a vitát??? – Neeem! – mondták újra a mamelukok.  

Ezt követően Burány elvtárs tájékoztatta a sajtót, hogy puccs veszélye elmúlt, és mi, budapesti párttagok egységesen és 
rendíthetetlenül állunk emögött a vircsaft mögött. (Ő más kifejezést használt.)  

Érdemes megemlíteni ezen kívül néhány körülményt. Már sokat megéltem, de számomra is újdonság volt az az üzenet, 
amelyet teljesen félreérthetetlen szövegösszefüggésben kaptam.  

Dekódolt jelentése egyértelmű volt: ha nem állok le, akkor ki fognak rúgatni a munkahelyemről.  

Aztán az is kiderült, hogy ilyen üzenetet nem csak én kaptam, hanem más is. A budapesti párttanács egyik tagja. 
Ugyanezzel a tartalommal, ugyanezzel a szándékkal. Az illető egy fővárosi önkormányzati cégnél dolgozik, az ő esetében a 
fenyegetés még egyértelműbb volt. 

Ezek után határoztam úgy, hogy mindezt megosztom azzal a pártközösséggel, amelyhez annak megalakítása óta tagja 
vagyok. Hozzáteszem: csak veletek, csak az MSZP tagságával szeretném megosztani, és kérlek titeket, hogy ezt ne vigyétek ki a 
nagyvilágba.  
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Az elmondottak alapján tehetnék ugyan valami javaslatot arra, hogy mit kellene tennie a Baloldali Tömörülésnek, de 
nem teszek. Az én javaslatom változatlanul az, amit a Központi Pártszervezet is elfogadott: a budapesti MSZP-tagok kapjanak egy 
újabb lehetőséget, hogy végiggondolják, kik méltók valóban a szocialista párt képviseletére. 

Vállalható-e az, hogy a mi felhatalmazásunk, a mi bizalmunk eredményeképpen és a mi pártunk képviseletében olyanok 
kerüljenek be a parlamentbe - és később a fővárosi önkormányzatba is! -, akik politikai felelősséget kellene viseljenek számos 
zűrös, a párt népszerűségét csökkentő ügyért? 

Vállalható-e az, hogy olyanokat küldjünk az MSZP parlamenti frakciójába, akik bizonyos ügyletek miatt zsarolhatók?  

Vállalható-e, hogy olyanok képviseljék ország és világ előtt a magyar szociáldemokráciát, akik így viselkednek a 
legértékesebb, legsikeresebb elvtársainkkal, azokkal, akik mögött valós politikai teljesítmény és a párt számára elért siker áll? 

Az én válaszom erre: nem vállalható!  

Nehéz és fájdalmas elhatározásra jutottam, amit most veletek megosztok:  

Nem fogok olyan szavazatot leadni, amely ezeket az urakat a parlamentbe segíti.  

Nem fogok x-et tenni a szegfű mellé, bármennyire is bíborvörös a színe, s bármennyit küzdöttem korábban ennek a 
szegfűnek a sikeréért, ha ezek az urak és mamelukjaik kisajátítják maguknak ezt a mi virágunkat, és képviselőjelöltek lesznek. 

Már azt is tudom, hogy a pártban és párton kívüli szövetségeseink közül sokan gondolkodnak így. De én az ügyben 
további javaslatokat nem teszek, és nem bíztatok senkit arra, hogy kövesse a példámat. A döntését mindenkinek magának kell 
meghoznia.  

Azt a javaslatot, amely a Budapesti Központi Pártszervezet felhívásaként most is érvényes, ajánlom mindenki 
figyelmébe. Ha pedig valaki elvszerű, korrekt, az MSZP politikai sikerét növelő további kezdeményezést akar tenni, akkor 
szívesen csatlakozom hozzá. 

Gondoljátok meg, proletárok! 

Felszólalásomat végig szokatlan nagy csendben hallgatta végig a platform megjelent tagsága. Amikor azonban befejezetem, 
szinte kínos volt a reakció: már a terem közepén lévő helyemre értem, amikor elült a taps. Az eset valamilyen módon ismertté 
vált, és előbb az index.hu-n, majd más internetes és nyomtatott sajtótermékben is megjelent: Vastapsot kapott a Hagyóék elleni 
felszólalás. (http://index.hu/belfold/2009/10/11/vastapsot_kapott_a_hagyoek_elleni_felszolalas/ ) 

De nem csak pártfórumokon próbálkoztam a tisztességes, az MSZP vallott és vállalt értékeit és erkölcsi elveit képviselni. Mivel a 
párt elnökségének többségét már régről ismertem, és a parlamenti frakció tagjai közül is sokkal voltam jó viszonyban, a 
budapesti Hagyó-klánról többekkel beszéltem. Mindenki egyetértett, mindenki bíztatott, csak éppen nem történt semmi. Egy 
öncélú és önérdekű csapat úgy hatolt át a fővárosi MSZP szervezetén, mint kés a vajon. Egyre több történetről kerületi 
beléptetésekről és vezetőváltásról, kiszorításról és machinációról értesültem. Mindeközben már 2009 vége felé jártunk, és az 
2010-es választási előkészületekkel kellett foglalkozunk. 

De a budapesti MSZP-t elfoglaló csapatnak még voltak ötletei. 

… 

 

Innen fogom folytatni legközelebb. 

 

  

 

   

 

 

 

 

 


